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Protokół  

z XXXVII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 17 kwietnia 2018r. 

 

Posiedzenie XXXVII Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

  Przewodniczący Rady Gminy 

Sadlinki Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXXVII Sesję Rady Gminy 

Sadlinki”. 

  Przewodniczący Rady Gminy przywitał P. Wójt, Z-cę Dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku  Tomasza Milera, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Sadlinkach – Aleksandrę Kulesz,  radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 11 radnych  w związku z czym  

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki stwierdził prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

W. Berent -  Przewodniczący Rady – zaproponował aby wykreślić punkt 3. 

„Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Sadlinkach za rok 2017”          

z uwagi na fakt, że Pani Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Barbara Grześkowiak               

ze względów rodzinnych nie może przybyć na sesję. Radni wyrazili zgodę na wykreślenie 

powyższego punktu. Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. 

3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sadlinkach    

za  2017 rok. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Gminy 

Sadlinki za 2017r. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

10. Podjęcie uchwały  zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/164/2005 Rady Gminy Sadlinki     

z dnia 14 listopada 2005r. w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, psychologów, logopedów oraz nauczycieli realizujących w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin. 

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXVI/149//2005 Rady Gminy Sadlinki          

z dnia 28 czerwca 2005r. w sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznania nauczycielom dodatku za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość i warunki obliczania   
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i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, dodatku mieszkaniowego i nagród. 

12. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI  Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady – Wojciech Berent – poprosił o wypowiedź Z-cę Dyrektora Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Gdańsku Tomasza Milera. 

T. Miler – dziękuję za zaproszenie,  nie przywożę dobrych wiadomości. Przygotowałem 

prezentację –  inwestycje zrealizowane w latach 2014 – 2016 na drogach wojewódzkich.       

W Gminie Sadlinki drogi 532, 611 w miejscowości Sadlinki – przebudowa skrzyżowania oraz 

wymiana nawierzchni chodnika, wartość zadania 1.093.985,83 zł – 2014r. W 2016r. remont 

cząstkowy betonem asfaltowym 40.553,10 zł. Nasz budżet się nie zmienia, jest ciągle taki 

sam. Remont gruntowny nie jest przewidywany, możemy jakiś ciąg pieszych uruchomić, 

jeżeli P. Wójt wskaże lokalizację. Stan sieci dróg nie jest dobry w 50%, stan waszych dróg nie 

wygląda źle. Na początku maja odbędą się u Was remonty cząstkowe. 

G. Kopecki – radny – te naprawy na jakich drogach będą się odbywały? Proszę wskazać 

gdzie są gorsze drogi jak tutaj nasze wojewódzkie. 

T. Miler – gm. Stary Targ, 212 w powiecie lęborskim, w powiecie chojnickim, u was ta 

degradacja tak nie postępuje. 

G. Kopecki – radny – czy pan jechał tą drogą 611, 612, to jest tragedia, dziury, droga ma      

3 m. Mam nagrany materiał droga 532 w kierunku Okrągłej Łąki od skrzyżowania. 

T. Miler – 611, 612 te drogi nie mają charakteru drogi wojewódzkiej. To są drogi                    

o charakterze obronnym, ministerstwa obrony dostajemy ciągle odpowiedź negatywną , tam 

nie ma tranzytu. 

G. Kopecki – radny – pan twierdzi, że to nie jest droga ruchliwa a na filmie widzi pan, że     

w krótkim czasie 5 samochodów przejechało. 

T. Miler – zderzamy się ze ścianą. Wiem, że jest w naszej gestii.  Nie stać mnie, żeby tą 

drogę przebudować. Droga wojewódzka musi mieć 6 m. szerokości. 

G. Kopecki – radny – na żywo gorzej to wygląda jak na filmie. Remont, nie wiem czy to się 

opłaci remontować. Dziura na dziurze, na poboczach są wręcz doły. 

T. Miler – pomoc finansowania wystarczy na chodnik i remont cząstkowy. 
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G. Kopecki  - radny – nie da się tymi drogami już jeździć. Wnioskowaliśmy o wyłączenie 

jednego pasa ruchu. Droga zjeżdża do rowu w miejscowości Bronisławowo. Dostaliśmy 

odpowiedź, żeby zrobić ograniczenie prędkości. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – może są programy unijne, czy programy, które forsuje 

teraz rząd. Czy jest jakaś nadzieja? 

T. Miler – remonty mogą odbywać się w dwóch formach. Pierwsza  forma finansowanie 

przez  Urząd Marszałkowski, które wpisuje się w politykę transportową. Ta droga nie wpisuje 

się, nie ma takiego natężenia ruchu. Ta droga nie kwalifikuje się, mały ruch. Forma druga 

remontu tzw. duża łata, jedyna forma, aby uratować tą nawierzchnię. Jeśli P. Wójt jakieś 

środki wygospodaruje. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy są programy, z których będzie można te drogi 

wyremontować? 

T. Miler – P. Premier dofinansuje drogi powiatowe. Jedyna droga to wspólnie z P. Wójt. 

M. Tadejewski – radny – w zeszłym roku byli obecni na sesji radni sejmiku, twierdzili, że ta 

droga wojewódzka jest określona jako o przeznaczeniu wojskowym. Może napisać do 

Ministra Obrony i do Marszałka? 

T. Miler – pisaliśmy do Ministra Obrony o dofinansowanie, zderzamy się ze ścianą albo brak 

odpowiedzi, albo negatywna. 

E. Krajewska – Wójt – 611, 612, te drogi nie są drogami wojskowymi w statusie drogi,  

droga 532 na odcinku Kwidzyn – Gardeja też jest drogą rozpadającą się. Brakuje 1,5 km        

w kierunku Gardei, tam jest tragicznie. Ruch jest bardzo duży, jest bardzo dużo mieszkańców, 

bardzo dużo ludzi się buduje. My oczekujemy od p. Marszałka jakiegoś planu dotyczącego 

budowy i remontu dróg. Zdajemy sobie sprawę z tego, że jest to bolączka wielu gmin. Na 

nasz budżet remonty są nie do przyjęcia. My mamy 250 km o statusie drogi gminnej. My 

bardzo dużo budujemy. Chcemy rzetelnie o tym rozmawiać, chcemy mieć jakiś program, 

kiedy będzie robiona droga. Chcemy mieć perspektywę naprawy tych dróg. To co jest na 

poboczach, to jest tragedia. Stawianie znaków nie załatwi sprawy. Jeśli chodzi o ciąg 

pieszych, zastanowię się. Pieniędzy musi być więcej na bieżące utrzymanie. My wiele robimy         

z zakresu dróg wojewódzkich. Wycinamy gałęzie przy tych drogach. Nam nie zależy na 

sześciometrowej drodze, do przejazdów samochodów. Dla nas bezpieczeństwo mieszkańców 

jest najważniejsze. 

G. Kopecki – radny – dopóki tragedia się nie wydarzy to nikt nic nie zrobi – 611 – nie 

pamiętam aby była robiona. Prosiliśmy 2 lata temu o sfrezowanie garbów, dyrektor ze Sztumu 

powiedział, że nie ma szans, bo nie ma na to pieniędzy. Różnica między poboczem a drogą 

jest 20 cm. 

J. Piskor – radny - ja chciałbym się odnieść do autostrad, za które trzeba płacić. Autostrada 

jest czynna 365 dni w roku i całodobowo. 
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T. Miler – dziękuję P. Wójt za pomoc w utrzymaniu dróg. Wszystkie autostrady finansowane 

są przez ministerstwo, marszałek wojewódzkie. Czy uda nam się cokolwiek zrobić, ja dwa 

lata temu robiłem analizę odnośnie koszenia pasa drogowego. W całym województwie 

spróbujemy ten ruch upłynnić. Porozmawiam z dyrektorem, może coś się uda ale niewiele. 

Ciężki sprzęt niszczy drogi. Ja chciałbym być zrobić tą nawierzchnię ale nie będę oszukiwał, 

będą to małe odcinki. Na tę degradację drogi wpływa postęp cywilizacyjny, jest ciężki sprzęt. 

G. Kopecki – radny – żeby chociaż coś co roku zrobić. 

T. Miler – poziom finansowania w tym roku 1 mln  a potrzebujemy 5 mln. Robimy ubytki, 

mamy takie dylematy. Wiem, że stan nawierzchni jest zły. Rok temu robiliśmy analizę – 55% 

dróg jest złych. Mamy duże natężenie dróg. To co możemy, próbujemy zrobić. 

J. Gutmański – radny – w miejscowości Białki w stronę Grabowa, od paru lat piszę              

o przebudowę skrzyżowania. 

T. Miler – Zarząd Dróg Wojewódzkich nie jest zarządcą drogi. Departament Infrastruktury 

jest w gestii. 

J. Gutmański – radny – to jest skrzyżowanie bardzo niebezpieczne, było już kilka 

wypadków. Mieszkańcy się zastanawiają, czy nie zablokować drogi. Nie mają przejścia na 

drugą stronę ulicy. 

T. Miler – ja nie jestem od zarządzania ruchem, ja przekażę tą informację, mogę tylko 

wnioskować. 

J. Gutmański – radny – w Białkach jest parę dziur ale nie wszystkie są oznakowane do 

łatania. Dziura w jezdni nie jest oznakowana na wysokości przystanku. 

T. Miler – nie mam takich informacji. 

J. Gutmański – radny – zastoiska wodne są takie wielkie od przejazdu do osiedla                 

w Sadlinkach, że nie ma możliwości skorzystania z chodnika. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zastoiska są również w Sadlinkach w centrum na 

skrzyżowaniu dróg na Bronisławowo i Gardeję.  

L. Ramza – Dudek – radna – 532 ten kawałek, kiedy będzie robiony? Płynna jest droga         

i nagle jest zastój, trzeba zwalniać. 

T. Miler – jak dostanę pieniądze w budżecie, to ja to zrobię. 

J. Gutmański – radny – droga alternatywna Gardeja – Kwidzyn, jest duże natężenie ruchu. 

T. Miler – odpowiem przewrotnie, zgadza się. P. Wójt często zwraca się z prośbą do 

Marszałka o dokończenie tej drogi. 
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W. Wierciński – radny – 532 w Sadlinkach jest przejazd na kolej. Co roku wnioskujemy, 

tory są zalane na wierzchu, widać pręty, jest niebezpiecznie. Dwa lata temu miały być wycięte 

te pręty. 

T. Miler – niedaleko jest bocznica, jeżeli to jest w naszej gestii to popatrzę. 

W. Wierciński – radny – kto przyjedzie mówi, że zrobi i nic. Praktycznie nic nie jest 

zrobione. 

T. Miler – zwrócę kierownikowi uwagę. Jeżeli to jest w naszej działce, to nie będzie 

problemu.  

E. Krajewska – Wójt – jak zaczęły budować się drogi z unii europejskiej, zabrano                  

z oddziałów terenowych. Środki unijne się kończą i prawdopodobnie ich już nie będzie na 

budowę dróg. Świadomość Marszałka jest taka, że krzyk rozpaczy musi być słyszany. Musi 

powstać jakiś plan, który będzie mówił o tych drogach. Chcemy wiedzieć co nas czeka. Nas 

mieszkańcy naciskają a my ich reprezentujemy. Proszę o nas pomyśleć. 

T. Miler – jeżdżąc po gminach w województwie pomorskim, ja głos państwa  do Marszałka 

przekazuję. To tylko nasze próby. 

G. Kopecki – radny – P. Dyrektorze, mnie ciekawi pewna sprawa, pozostają pieniążki           

z zimowego utrzymania dróg, gdzie te środki są przekazywane. Czy na remonty? 

T. Miler – budżet my określamy w dwóch odcinkach. Musimy 30% dołożyć, bo zabrakło 

środków, ponieważ brakowało. Nie mamy magazynów soli. Nie mamy oszczędności. 

G. Kopecki – radny – dwa lata temu zostały środki z zimowego utrzymania. 

T. Miler – te pieniądze się przesuwa na inne zadania. 

G. Kopecki – radny – jak byłaby normalna zima, tak jak było kiedyś,  to Zarząd Dróg 

Wojewódzkich rozłożył by się na łopatki. 

T. Miler – kolokwialnie tak. 

G. Kopecki – radny – śmiem twierdzić, że stan dróg gminnych wygląda lepiej niż drogi 

wojewódzkie. 

T. Miler – my nie dostajemy takiego dofinansowania. 

E. Krajewska – Wójt – proszę nie traktować samorządu, który nie jest w stanie sam zrobić, 

nasza  gmina o najmniejszych dochodach w powiecie. Te gminy, które mają środki, będą do 

przodu. Niech to będzie relatywnie podzielone. 

T. Miler – to byłby uczciwy klucz ale tak nie jest. Jeżeli gmina zadeklaruje dofinansowanie, 

to jesteśmy to w stanie zrobić. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował Z-cy Dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich za wyczerpujące wypowiedzi. 
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Ad. 3. i Ad. 4. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Sadlinkach o przekazanie sprawozdań z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy w Sadlinkach oraz o pieczy zastępczej (załącznik nr 2 i 3 do protokołu). 

A. Kulesz – Kierownik GOPS – przedstawiła sprawozdania. 

E. Krajewska – Wójt – to nie chodzi o to, że my nie oceniamy pracy ale wszyscy mamy te 

sprawozdania przed sobą wystarczyłyby pytania. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeśli chodzi o 500+, czy zmiana ostatnia jest znacząca 

bo zmieniły się kryteria? Czy jest problem z przepływem środków? 

A. Kulesz – kierownik GOPS – nie są planowane zmiany, po ostatniej zmianie nie mamy 

problemów. W każdym miesiącu jest inna liczba rodzin.  Jeśli chodzi o przepływ środków, to 

nie mamy z tym problemu. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy  jest ten przyrost, czy jest tendencja równa? 

A. Kulesz – kierownik GOPS – w 2016r. – 68 urodzeń a w 2017r. – 62 osoby, czyli nie ma 

przyrostu. 

J. Gutmański – radny – czy w tym roku będzie wydawana żywność dla potrzebujących? 

A. Kulesz – kierownik GOPS – w marcu była wydawana, jedyne kryterium, to kryterium 

dochodowe. Podprogram 2017 kończy się w czerwcu. Nie mam informacji, czy koniec. 

J. Piskor – radny – jednak jest przyrost, bo do przedszkola dużo chodzi. Przedszkole 

rozrośnie się. 

E. Krajewska – Wójt – dużo dzieci uczęszcza do przedszkola, bo rodzice dają częściej dzieci 

do przedszkola chociaż nie pracują. 

M. Zdankiewicz – radny – u mnie w domu jest problem z tym 500+, córka czeka na te 

pieniążki ponad pół roku. 

A. Kulesz – kierownik GOPS – my nie jesteśmy władni, my wysyłamy do Urzędu 

Marszałkowskiego a on od 01 stycznia przekazał do Wojewody. Pod koniec roku był problem 

z wyliczeniem środków i z wnioskami. Dla nas też był problem. 

Ad. 5. 

J. Piskor – radny – czy ktoś ma pytania dotyczące sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Sadlinkach? 

M. Tadejewski – radny -  ponoć 12 osób jest alkoholikami, czy to się zgadza? 

J. Piskor – radny – tak.  
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W. Berent – Przewodniczący Rady – czy te osoby kierowane na leczenie po leczeniu 

wracają do normalnego życia, czy wracają do nałogu? 

J. Piskor – radny – większość wraca do normalnego życia. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czyli to leczenie przynosi skutek. 

M. Zdankiewicz – radny – ja myślę odwrotnie, bo większość z nich nie może się doczekać 

końca terapii. 

J. Piskor – radny – nie można tak mówić, bo jednak część osób wychodzi z nałogu. 

Ad. 6. 

W. Wierciński – radny – na jakim etapie są prace związane z budową boiska przy szkole? 

Ad. 7.  

E. Krajewska – Wójt – przekazała sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 8. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

E. Krajewska – Wójt – kiedy wprowadzamy budżet 3,3 mln jest to ogromna praca nas 

wszystkich począwszy od pracowników i moja. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVII/226/2018 Rady Gminy Sadlinki               

w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. Czy są 

jakieś uwagi? Jeśli nie ma, proszę radnego Bartosza Wiącka o odczytanie uchwały. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVII/227/2018 Rady Gminy Sadlinki              

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady -  otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 
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B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVII/228/2018 Rady Gminy Sadlinki 

zmieniającą uchwałę Nr XXIX/164/2005 Rady Gminy Sadlinki z dnia 14 listopada 2005r. w 

sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologów, logopedów oraz 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk           

o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVII/229/2018 o zmianie uchwały Nr 

XXVI/149/2018 Rady Gminy Sadlinki z dnia 28 czerwca 2005r. w sprawie ustalenia 

regulaminów określających wysokość oraz szczegółowe warunki przyznania nauczycielom 

dodatku za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość          

i warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw, dodatku mieszkaniowego i nagród. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12. 

Za przyjęciem  protokołu z obrad XXXVI  Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 11 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 13.  

E. Krajewska – Wójt – prace postępują, prace ziemne trwają. Niedługo będzie zalany asfalt. 

Planowany odbiór  1.06.2018r. Myślę, że zdążymy, chociaż nie ręczę za to co będzie do 

końca. 

Ad. 14.  

J. Gutmański – radny – chciałbym poinformować rolników, że zmieniło się prawo 

łowieckie, proponuję aby zaprosić na następną sesję przedstawicieli z kół łowieckich. 

Zmieniły się sposoby szacowania. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – proponuję następną sesję 17 maja 2018r. 

E. Krajewska – Wójt – prosimy o ustalenie sesji wspólnie. Ja proponuję na ostatni tydzień 

maja. 
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W. Berent -  Przewodniczący Rady – jak najbardziej, oprócz kół łowieckich jeszcze proszę 

zaprosić Dyrektora Przedszkola i Kierownika Biblioteki. Komisje proponuję na 28 maja          

a sesję 29 maja 2018r. Przypominam o składaniu oświadczeń majątkowych. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – o godz. 17
50 

zamknął obrady XXXVII Sesji Rady 

Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 


